
 

Dějiny  Kolešovického kostela 

Datum postavení kostela není přesně známo. Je pouze   
jisté, že se tak stalo v polovině 14. století. Neb roku 1358 
vysvěcuje kolešovický farář nového faráře jménem Svatko 
pro Hořesedly. V roce 1363 zemřel   kolešovický  farář  
Southomír. Kostelní patronát měl tenkráte Fremt 
z Krásného Dvora a Otta a jeho bratři z Chrástu. 
Všichni tito patroni doporučovali za faráře   
Tomáše z rodiny vladyků z Kolešovic. Ten 
byl   vyšším úřadem  schválen  a  14.    
listopadu 1363 kněževeským farářem 
uveden. Dlouho se však se svými    
ovečkami   netěšil neb r. 1370 zemřel. 
Otta z Chrástu jmenoval nového   
faráře Fabiána z Volduch u Rokycan. 
Jestli tento odešel nebo zemřel  není      
známo. Až v roce 1396 je uvedeno, že 
novým farářem je jmenován Jan ze 
Žatce .  Ten zůstal v Kolešovicích až 
do roku 1416, kdy si s Jindřichem 
z Malého  Holedeče úřad vyměnili.     
Jindřich byl příslušníkem rodiny vladyků 
z Kolešovic. Po 36 leté    službě církvi se    
Jindřich odmlčel. V roce 1610 kostel vyhořel. Ve 
třicetileté  válce ztrácí kostel svůj úřad a na bohoslužby, 
které se konaly jen každou třetí sobotu, docházel farář 
z  D ě k o v a ,  K n ě ž e v s i  a  H o ř e s e d e l .                                                                                                                                            
V roce 1706-1708 byl kostel hrabětem Ferdinandem 
z Nosticů znovu postaven. V roce 1727 jmenoval Jiří       
Olivier Wallis zámeckého kaplana Antonína Zeigerta a   
přidělil k farnímu úřadu i pozemky. Dalším farářem byl Jan 
Kešnák do roku 1731. V té době se ke kostelu hodně      

přistavělo a to celá levá strana s věží. Také se v roce 1731 
postavila fara, ke které příslušel velkostatek, dva mlýny /
bílý a větrný/, Heřmanov s dvorem a Keblany s ovčínem. 
V roce 1789 – 1802 byl farářem Josef Mann, který byl tak 
dobrosrdečný, že všechen svůj majetek rozdal, poslední 
boty dal ševcovskému učedníkovi a bos z Kolešovic        
odešel.  Následovali   Markus Vodička, Antonín Hedera, 

Filip Pfeifer, Antonín Víšek, Jan Runt a František 
Frič. Ten psal dějiny v českém a latinském  
znění.  Byl to rodák z Kolešovic a vyučoval 
řím. kat.  náboženství  na    české škole do 
roku 1925, kdy zemřel a je     pochován 
na místním hřbitově.  Byl notářem,  
vikariát a   sekretář. V roce 1926   
nastoupil farář z Děkova  Písárek.  
Ačkoli neuměl česky, vyučoval na    
české škole. Po      přestavbě zámku na 
Domov důchodcův r. 1949 přišly 
z kláštera řádové sestry, které se o 
kostel pečlivě starají. Tím končí široká 

historie kostela sv. Petra a  Pavla 
v Kolešovicích.                       

                    
Tak napsal pan Herink a měl svatou pravdu. 

Po revoluci byl kostel opuštěn nejen jeptiškami,     
panem farářem, ale i věřícími. Navštěvovali ho téměř 
pravidelně zloději a z domácích jen holubi. Jako  
první ho pro předvedení Živého Betlému použil p. 
učitel Leoš Janoušek se   žáky místní školy. Od té  
doby je občas používán jako koncertní síň. 
               

 … pokračování dle kronik v příštím čísle.          -  l i  -

ročník  II.           číslo 1 / 2010  

 P r v n í  v ý r o čP r v n í  v ý r o čP r v n í  v ý r o čP r v n í  v ý r o č íííí 

Snad každý z nás má doma svou fotografii z prvních narozenin. Holčičky s velkou 
mašlí a panenkou, kluci s autíčkem nebo míčem a obojí s dortem s jednou svíčkou. 
Většinou si    oslavu víc užívají příbuzní než oslavenec. Všichni mají z maličkého 
radost, plánují mu   budoucnost, zahrnují ho dárky, vychvalují jeho přednosti,   
které snad ani přednostmi nejsou, o chybách se raději  nemluví a když tak 
s úsměvem. 

I Kolešovické listy mají dnes narozeniny – ty první. Že bychom jim upekli dort a 
udělali oslavu? Nebo jim za celou rodinu tvůrců i čtenářů slíbili, že porostou další 
rok ?  Doufáme, že ano. Ale v roce už začíná každý dětský jazýček rozvazovat a 
první zoubky dovedou i pěkně kousat. Takže se máme na co těšit ?!        -  li   - 



 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e — č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

Na pracovní poradě dne 23.11.2009 bylo krom jiného projednáno:                           
- starosta přítomné seznámil s termínem veřejného zasedání a s návrhem programu                                       
- přítomní zastupitelé se dohodili na základě cenové nabídky objednat u firmy Pontex Praha, odhad zatížitelnosti mostu u Bílků 
(u rybníka), kvůli omezení nosnosti projíždějících vozidel              
- starosta podal informaci o žádostech, kterou budou  zpracovány a podány do fondů Středočeského kraje (kanalizace stoka 
A+D, oprava zámecké ohradní zdi a úroky z úvěru na výstavbu ČOV)                                                                                                
- zastupitelé se dohodli na podpoře projektu Rakovnicka o.p.s. při podání žádosti o dotaci na zakoupení velkopacitního stanu a 
jeho vybavení (dobové stánky, židle, stoly, výčep, elektrocentrála)                                                                                                                                                        
- dne 27.11.2009 vykonal starosta obce návštěvu náměstka hejtmana PhDr. Marcela Chládka na Středočeském kraje za účelem 
projednání změny parametrů smlouvy o financování výstavby ČOV.                                                                                                                                     
- byla podána informace, že nájemkyně kulturního zařízení a ubytovny v Kolešovicích, paní Jiřina Millerová ukončí k 30.6.2010 
nájemní smlouvu           
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Hrenák, Kovář,  Poděbradská, Štilerová, Kozlerová, Kučera,   

Na pracovní poradě dne 21.12.2009 bylo mimo jiné projednáno:                             
- Ministerstvo  ČR písemně informovalo, že obci promíjí odvod dotace a penále za restaurování sochy sv. Václava                                         
- bylo domluveno, že domy Kolešovice č.p. 28 + č.p. 29 získané bezúplatným převodem a dražbou budou nabídnuty k prodeji         
- starosta přítomným oznámil ukončení administrace žádosti o dotaci na stoku C a stoku D podané na SZIF z důvodů              
administrativního nedostatku. Tato žádost by byla stejně stažena z důvodu podání žádosti o dotaci z FŽP Středočeského kraje na 
trasu D.              
- starosta informoval o uskutečněném koncertu pro kapličku, kterého se zúčastnil p. Dalibor Černý, předseda Purkyňovy nadace  
a přislíbil finanční pomoc OS Zderaz ve výši 100.000,- Kč ročně po dobu 3 let                           
-  starosta podal  informace ze školení k povodňovým plánům a o schůzce, která se týkala projektu „Vlídná nádraží“                  
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kučera, Kovář, Štilerová,  

Na pracovní poradě dne 18.1.2010 bylo také projednáno:                                                                                                                     
- starosta přítomné zastupitele seznámil s programem na veřejné zasedání , které bude dne 26.01.2010                                  
- zastupitelé byli seznámeni s hrubým návrhem rozpočtu obce na rok 2010                                                                                                             
-  přítomní zastupitelé projednali  nabídku ve výši 40 tis. Kč na opravu křížku, který se nachází uprostřed  Kolešovického       
hřbitova. Bylo dohodnuto, že o zadání zakázky bude rozhodnuto až na základě vývoje rozpočtu roku 2010.                                                     
-  zastupitelé byli  seznámeni s rozhodnutím Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže ve věci návrhu přezkoumání úkonů              
zadavatele obce Kolešovice ve věci výběrového řízení na dodavatele stavebních prací na akci, kanalizace Kolešovice,stoka B. 
Vzhledem k tomu, že obec je považována za sektorového zadavatele bylo správní řízení ukončeno s tím, že obec není povinna 
řídit se  zákonem o zadávaní veřejných  do 114 mil. Kč.                                                  
- starosta přítomné seznámil s posudkem Úřadu regionální rady, Regionu soudržnosti Střední Čechy na hodnocení výdajů pro-
jektu na  stoka A + stoka D. Toto hodnocení, ve kterém je konstatování, že rozpočet na akci je přiměřený, bude použito jako 
příloha k žádosti o dotaci z Fondu životního prostředí Středočeského kraje.                                                                
- starosta sdělil zastupitelům, že podepsal dodatek smlouvy s Městkou knihovnou  Rakovník o finančním  příspěvku na nákup do 
knižního fondu ve výši  4.500,- Kč                       
- starosta přítomným oznámil, že v měsíci lednu bylo vyhotoveno vyhodnocení dotace na výstavbu ČOV. Toto vyhodnocení 
bylo v požadovaném termínu  předáno na  Středočeský kraj.                                          
Přítomni:  Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová, Procházka, Kovář, Hrenák, Štilerová,   

O b e c  K o l e š o v i c e  h l e d á  n o v é h o  n á j e m c e   a                   

p r o v o z o v a t e l e   „ R e s t a u r a c e  K i n o “ ,  v č e t n ě      

t u r i s t i c k é  u b y t o v n y .  Z a h á j e n í  n á j e m n í h o       

v z t a h u  s e  p ř e d p o k l á d á  v  k v ě t n u  2 0 1 0 .           

S t á v a j í c í  v y b a v e n í  p r o v o z o v n y  b u d e              

p o n e c h á n o  p o  d o h o d ě  s e  s o u č a s n ý m              

n á j e m c e .   S v é  n a b í d k y  a  d o t a z y  s m ě ř u j t e  n a  

O b e c n í  ú ř a d  K o l e š o v i c e ,  p ř í p a d n ě  n a  t e l e f o n  

n a   3 1 3  5 8 2  2 9 6 .   P ř í p a d n í  z á j e m c i  o            

p r o n á j e m  p r o v o z o v n y  s e  m o h o u  h l á s i t  j i ž       

n y n í .   

O b e c  K o l e š o v i c e ,  j a k o  j e d i n ý  v l a s t n í k  n a b í z í  

k  p r o d e j i   n e m o v i t o s t i  K o l e š o v i c e  č . p .  8 7      

(  p o  p .  S l a p n i č k o v i )  a  n e m o v i t o s t  K o l e š o v i c e  

č . p .  2 9  (  b ý v a l á  r e s t a u r a c e  U  M i l a n a ) .  O b ě  

n e m o v i t o s t i  b u d o u  p r o d á n y  z a  c e n u        

s c h v á l e n o u  Z a s t u p i t e l s t v e m  o b c e  K o l e š o v i c e .  

B l i ž š í  i n f o r m a c e  z í s k á t e  n a  O b e c n í m  ú řa d u   

K o l e š o v i c e  n e b o  n a  t e l e f o n u  3 1 3  5 8 2  2 9 6 .  

Z á j e m c i  o  k o u p i  t ě c h t o  n e m o v i t o s t í  s e  m o h o u  

h l á s i t  j i ž  n y n í .   



 

 Co nás čeká v letošním roce. 

 

V posledním čísle Kolešovických listů jsem odpovídal na   
otázku co se z pohledu obce zdařilo a co ne. Pro toto číslo   
zbyla otázka co nás letos v roce 2010 čeká. 

Nemohu začít, z pochopitelných důvodů, nikde jinde než u  
rozpočtu obce v roce 2009 a jeho výsledku k závěru tohoto 
roku. Když jsem s pomocí spolupracovníků z obecního úřadu 
paní Jiřiny Hrenákové a Bohuslava Pelikána sestavoval      
rozpočet na rok 2009, vycházel jsem ze zákona o státním    
rozpočtu, který na konci roku 2008 schválila Poslanecká     
sněmovna. Již v prvních měsících roku 2009 začalo být       
zřejmé, že se svět řítí do finanční krize, a proto tehdejší ministr 
financí M. Kalousek doporučil obcím snížit svoje               
předpokládané příjmy o 8 %. My jsme tak učinili a zastupitelé 
schválili rozpočet, který znamenal propad příjmů obce o    
zhruba 600 tisíc korun. Tato skutečnost byla vzhledem 
k probíhající výstavbě ČOV docela nepříjemná. S tím se ale 
nedalo nic dělat. Další vývoj z hlediska daňových příjmů byl 
ovšem ještě daleko horší. V průběhu roku se tyto příjmy dále 
propadávaly a  na jeho konci činil jejich schodek dalších 900 
tisíc korun. Přijít v jednom roce o 1,5 milionu korun, zvláště 
při probíhající finančně velmi náročné investiční akci, jakou    
výstavba ČOV bezesporu je, je skutečně velmi, velmi          
nepříjemná věc. Nicméně k tomuto faktu je třeba se postavit 
čelem a neházet předem flintu do žita. 

K 31. 12. 2009 měla obec dobrý hospodářský výsledek, na 
běžném účtu byl zůstatek 5,6 milionu korun, a to díky        
uvážlivému a zodpovědného postupu Zastupitelstva obce při 
hospodaření s obecními prostředky. Rozhodujícími faktory 
vytvoření výše uvedeného přebytku hospodaření byla úspora 
při výstavbě ČOV (1,6 milionu Kč bez DPH), díky vskutku 
velmi precizní činnosti ing. Jaroslava Satranského, při jehož 
angažování ve funkci technického dozoru jsem měl šťastnou 
ruku. Ještě významnější, co se týče příjmů obce, byla vratka 
DPH ve výši 2,9 mil. Kč uplatněná při výstavbě ČOV. 
Z dnešního pohledu lze jednoznačně říci, že zaregistrování 
obce jako plátce DPH má rozhodující vliv na další výstavbu 
vodohospodářské infrastruktury – kanalizace pro odvod     

Z e p t a l i  j s m e  s e  p a n a  s t a r o s t y :       

odpadních vod na ČOV. Chci zdůraznit, že rozhodnutí o   
zaregistrování obce jako plátce DPH jsem velmi pečlivě   
zvažoval. Provedení tohoto kroku jsem navrhl ke schválení 
Zastupitelstvu obce až po získání důležitých informací od 
několika obcí, Finančního úřadu, daňového poradce a      
dalších, a po mnohých konzultacích s účetní paní Jiřinou 
Hrenákovou, neboť především ona je odpovědná za vedení 
účetnictví obce. Bez jejího kladného vyjádření by bylo     
nemožné registraci učinit. 

Pro letošní rok máme slíbenu dotaci z Ministerstva            
zemědělství na výstavbu kanalizace – stoka B - , která bude 
v rozpětí 60 – 80 %. Součástí dotace je povinné                 
spolufinancování Středočeského kraje ve výši 2 mil. Kč. Na 
tuto částku je již podepsána mezi krajem a obcí smlouva o 
jejím poskytnutí. Na výstavbu stoky B je již vybrán          
dodavatel, firma Hakov s.r.o. Hranice, a vysoutěžená cena 
činí 18,6 mil Kč bez DPH. Povinná spoluúčast obce je 
v rozmezí 20 – 40 % vyjádřeno finančně 3,72 – 7,44 mil. Kč. 
Předpokládám, že spoluúčast obce by se mohla pohybovat 
někde mezi. To znamená asi 5,58 mil. Kč. Tuto částku máme 
naspořenu na běžném účtu. Co se týče stoky A + D, na tyto 
jsme 29. 12. 2009 podali žádost o dotaci z Fondu životního 
prostředí Středočeského kraje ve výši 10 mil Kč. Na tuto akci 
obec  provedla v prosinci výběrové řízení. V této soutěži byla 
nejlépe vyhodnocena nabídka Ekostavby Louny s cenou 10,9 
mil. Kč. Spoluúčast obce činí 0,9 mil. Kč. Tuto částku bude 
třeba hradit z rozpočtu na letošní rok. Hned po uzávěrce    
loňského roku, na základě výkazu plnění rozpočtu, jsem si 
udělal hrubý odhad příjmů a nutných  výdajů a z něj vyplývá, 
že částku na spolufinancování výstavby stoky A + D budeme 
mít. Samozřejmě rozhodující bude, zda dotaci od             
Středočeského kraje získáme. Co nás čeká v letošním roce je 
tedy zejména o vývoji rozpočtu obce. Nezbytné bude šetřit, 
šetřit a zase šetřit s tím, že nutný běh obce – odpadové     
hospodářství, veřejné osvětlení, ZŠ a MŠ, podpora            
občanským sdružením, správa, úklid veřejných prostranství, 
zásahová jednotka hasičů a další, bude z rozpočtu obce     
pokryt. 

 

   Martin Dvořák, starosta obce   

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů   
 
P o z o r  n a  z i m n í  p o ž á r y  
 
Zima je v plném proudu a tak jako každý rok v průběhu topné sezóny přibývají hasičům starosti s likvidací požárů     

souvisejících s topidly a komíny. Mezi nejčastější příčiny vzniku takových požárů patří nesprávná obsluha topidla, manipulace 
se žhavým popelem, umístění hořlavých látek v blízkosti topidla nebo špatné umístění či instalace topidla. Požáry mohou být 
způsobeny velice často nedostatečnou údržbou a technickými závadami komínů, kouřovodů a topidel. 

Jak vzniku takových požárů předcházet? Při provozu tepelných, elektrických, plynových a jiných spotřebičů se držme 
následujícího: neroztápějme kotle na tuhá paliva pomocí hořlavých kapalin. Pečujme o to, aby se neodkládaly předměty na     
tepelné zařízení a nebo v jejich těsné blízkosti. To platí zvláště při snaze co nejrychleji usušit oděv nebo obuv!  

A co komíny? Vzpomenete si ještě, kdy u Vás byl naposledy kominík? Pravidelné čistění komínů a vybírání sazí 
z komínových sběračů by mělo být samozřejmostí, stejně jako kontrola technického stavu komína odborníky kominíky. Ti by 
měli provést revizi komínu i v případě, že se chystáte ke komínu připojit jakýkoliv spotřebič nebo měníte druh paliva. Spousta 
lidí také zapomíná na čištění komínů od plynových kotlů. Takový komín může být ucpán např. ptačím hnízdem, zplodiny   
hoření pak nemohou odcházet přirozenou cestou ven a hrozí udušení obyvatel zplodinami. Odpovědnost za stav komínu a    
kouřovodu (jako součást domu nebo objektu) má jejich provozovatel. Čištění komínů je potřeba provádět v pravidelných     
intervalech a tato povinnost je dána i českou právní úpravou a to vyhláškou Ministerstva vnitra č. 111/1981 Sb. 

 
Za SDH Kolešovice Jaroslava Čečrdlová 



 

N e j k r á s n ě j š í    s v á t k y   roku  jsou  minulostí. 

Koncem loňského roku jsme měli možnost navštívit několik kulturních akcí a zpříjemnit si adventní dobu a  vánoční svátky.  
  

Adventní čas jsme zahájili rozsvícením vánočního stromku před obecním 
úřadem 27. listopadu 2009. Byl to pátek před první adventní nedělí. Na     
slavnostním předvánočním setkání nás přivítal pan starosta M. Dvořák.     
Krátké pásmo připravila s děvčaty  B. Veverkovou., M. Navrkalovou,          
N. Týčovou, M. Viktorovou, K. Vicjanovou a K. Pelikánovou paní učitelka   
Kolářová.  Přednesem básniček a koled s kytarovým doprovodem                
M. Brabcové jsme se pomalu posouvali k adventnímu času a vánočním     
svátkům. Počasí nebylo moc vlídné a účast nebyla taková jako 
v předcházejících letech. 

Vánoční diskotéka 

První adventní víkend patřil Českému svazu žen. V pátek 27. listopadu večer 
od 20 hodin pořádal v pořadí druhou diskotéku pro mládež ve spolupráci s 
Martinem Brabcem a opět byla úspěšná. Mládež nemá mnoho možností se 

kulturně vyžít a tak    možnost setkat se  s kamarády,  popovídat si a zatančit, většina využije. V neděli 29. listopadu 2009 pak 
kolešovické ženy    pořádaly oblíbenou mikulášskou nadílku pro děti na sále místního kulturního domu. 

Mikulášskou pro děti pořádaly ženy opět ve spolupráci s panem Jiřím Ladrou. Zajímavý program plný taneční hudby, soutěží 
a bohaté tomboly. Na závěr přišel Mikuláš se svými pomocníky, čertem a andělem. Děti jsou vždy nadšené. Mikulášovi řeknou 
básničku nebo zazpívají písničku a dostanou sladkou odměnu. Někdy ukápne i slzička, ale maminka nebo tatínek jsou vždy po 
ruce a děti odchází spokojené. 

Koncert pro kapličku IV. (pořadí koncertu, pozn.redakce), pořádaný 
Občanským sdružením Zderaz a obcí Kolešovice se  konal v sobotu 
12. prosince 2009 v kostele sv. Petra a Pavla v Kolešovicích. Vánoční 
koncerty v kostele se staly příjemnou a hojně navštěvovanou kulturní 
akcí v naší obci. Tento koncert proběhl v době před Vánocemi. I když 
jsme byli zvyklí na tato vystoupení v době   vánoční, neovlivnilo to 
účast občanů. Vystupující jsou vždy na vysoké úrovni. Loňský koncert 
nebyl výjimkou. Divertimento chor Gymnazia Botičská Praha 2 pod 
vedením Mgr. Jaroslavy Halamové a s klavírním doprovodem Jana 
Horáka byl skvělý. Avizované překvapení bylo také zážitkem, který 
stál zato. Fotografie Kolešovic a okolí od Jaroslava Hřebíčka focené 
120 let starým deskovým fotoaparátem byly vystaveny v prostoru před 
hlavním oltářem a návštěvníci si mohli  malou  výstavu prohlédnout po 
skončení koncertu. Na dobrovolném vstupném, ve prospěch kaple se 
podařilo vybrat bezmála devět tisíc korun.  Koncertu se zúčastnil pan 
Dalibor Černý, předseda Purkyňovy nadace. Velké poděkování patří 
slečně Anně Hladíkové, která pro nás tyto zajímavé koncerty pořádá. 

Povánoční koncert Hradního dua, který se konal 27. prosince 2009 v místním kostele byl také příjemným zážitkem, kterým si 
někteří vyplnili pohodový sváteční čas. Hradní duo je v naší obci oblíbené a jejich letní koncerty mají velkou návštěvnost. 
V  mrazivém počasí bylo návštěvníků o něco méně. Ve studeném kostele byla zima všem, nejen návštěvníkům, ale také       
hudebníkům a jejich nástrojům. Přesto Hradní duo ve složení Helena Parisová, Katka Štíbrová, Tereza Zimmermannová, Milan 
Zimmermann a Lukáš Let hráli skvěle. Jejich vánoční koledy byly pohlazením pro ty, kteří v kostele zůstali i přes velkou zimu 
a vydrželi až do konce.  

N o v ý   r o k  n á m  z a č í n á  - ohňostroj 

Na přelomu roku se vesele loučíme s rokem starým a bilancujeme uplynulý rok. S nadějemi nebo i obavami očekáváme, co 
nám přinese rok nový. Charakteristické pro toto období je humor a smích, zpěv a tanec a hlavně přemíra jídla a pití. Takže   
procházka naší obcí k místu novoročního ohňostroje 1. ledna 2010 přišla vhod. Na tradiční místo jsme dorazili s průvodem 
nebo každý po své trase. Na místě již byl připraven novoroční svařák pro zahřátí  i když počasí nebylo příliš zimní. Ohňostroji     
předcházelo krátké uvítání panem starostou Martinem Dvořákem, který nám všem popřál krásný, šťastný a úspěšný nový rok.  

Ohňostroje v některých městech a obcích z důvodu hospodářské krize vůbec nebyly nebo byly značně omezeny. Náš ohňostroj 
žádnou změnu nezaznamenal.  Financování obce a firmy BRAM zůstalo stejné, přestože krize se dotkla i uvedených             
organizátorů. Jedinou změnou byla hudba, která ohňostroj doprovázela. V letošním roce zajistil hudební produkci Martin     
Brabec.                                                                                            JP                                                                                                                                                        



 

D o m o v  K o l e š o v i c e    

Koukám, jak ten čas letí . . . 

A jsme zase o rok starší, to to uteklo. Konec roku byl 
u nás v Domově již tradičně ve znamení příprav na    
Vánoce. V celé budově i v areálu byla hezká vánoční 
výzdoba. Kdo měl zdravé ruce tak pomáhal           
připravit klientům příjemné     prožití doby adventní a           
vánočních     svátků. Ke všemu   tomu shonu se ještě 
dodělávaly některé stavební práce venku na nádvoří a 
v hospodářsko-administrativní budově. Vše se       
nakonec ale zvládlo. Začátkem prosince jsme        
připravili Mikulášskou nadílku, která pokračovala 
hudebním vystoupením  skupiny pana Černého, který 
hrál k tanci i poslechu. Aby nevyhládlo,  podávalo se 
malé  občerstvení. 

V předvánoční čas nás navštívil pan Kubec se svým         
vánočním vystoupením. Než připravil kulisy, tak 
jsme si zkrátili chvilku zpíváním vánočních koled. 
No a na   Štědrý den? Ke štědrovečerní večeři přišel 
přát ředidel Domova pan Erba s vedoucí soc. zdravot-
ního úseku paní Klossovou, nejen chodícím uživate-
lům v jídelně, ale i na všech pokojích. A co nám   
přinese tento rok ?  UVIDÍME…  E

O b č a n s k é  s d r u ž e n í  Z d e r a z   

Oprava zderazské kaple pohledem ze zámoří 

 Znám Annu Hladíkovou už několik let a můžu upřímně říct, 
že patří mezi mé nejbližší přátele. Před dvěma lety ji napadlo založit    
občanské sdružení Zderaz a oznámila nám, co to vlastně znamená. Že 
se tedy chystá opravit rozpadlou kapličku kdesi  na Rakovnicku. 
Donquichotovský boj proti smutnému celorepublikovému fenoménu, 
který bych nazvala „ruce pryč od rozpadajících se památek“, mi přišel 
jako holé šílenství.  Nicméně jsem svým podpisem stvrdila členství v      
občanském sdružení, protože, co si budeme povídat, přátelé si musí          
pomáhat, i kdyby šlo o jakkoliv bláznivý nápad.  Navíc, kdo by odolal 
Aniččiným očím, ve kterých bylo velkými písmeny napsáno, že se   
nevzdá, i kdyby měla kapličku postavit od základů znova a vlastníma 
rukama.       
 Názor se mi začínal postupně měnit s plynoucím časem a   
zjištěním, že ono to možná i půjde, že lidem nejspíš není lhostejná   
budoucnost historických staveb i malých stavbiček, jako je ta 
v Kolešovicích. Úřední šiml byl úspěšně zkrocen a benefiční akce    
probíhaly jako po másle.     
 Definitivně pozitivní postoj k celé akci jsem získala až při   
zkušenostech v zámoří. Přesněji v Kanadě. Všichni víme, že tato země 
nemá zrovna dlouhou historii – pokud nechceme hovořit o původních 
obyvatelích. Historické stavby, kterých není zrovna hodně, alespoň ne 
ve Vancouveru,  kde momentálně žiji, jsou všechny v „pseudostylu“.
  V horkém letním dni jsem se procházela velkoměstem a žár 
slunce byl tak silný, že otevřené dveře kostela mne automaticky       
nalákaly dovnitř a já v očekávání závanu studeného vzduchu, jak jsem 
zvyklá u nás doma, jsem dychtivě vyběhla schody a vstoupila do      
chrámu Páně….ochlazení se nekonalo. Naopak, roztopená dřevěná   
budova v pseudogotickém stylu mi chladivou náruč nenabídla. Vůně 
kadidla chyběla a atmosféru Boží přítomnosti jsem nepocítila. 
 Při odchodu z kostela mne u dveří zastavil muž středního 
věku a ptal se mě, proč se tvářím tak smutně a zklamaně. Nedokázala 
jsem mu vysvětlit, že u nás doma kostel voní jinak a ačkoliv je tento 
z vnější strany krásný, uvnitř je vidět, že se jedná o „obyčejný dřevěný 
dům“. Ptal se mne, odkud pocházím, a v tu chvíli jsem cítila          
neskutečnou   hrdost, když jsem odpovídala, že z České republiky. Ze 
země, která má dlouhou historii, krásná města a spoustu nádherných         
památek. Buďme pyšní na to, odkud pocházíme, važme si toho, co pro 
nás naši předkové vybudovali a snažme se to stejné udělat pro ty, kteří 
přijdou po nás. Tak, jako to dělá Anička, která zachraňuje sice       
maličkou a pro někoho možná nevýznamnou památku ve mně kdysi      
neznámé obci  Kolešovice.        
   Kateřina Hrubá, t.č. Vancouver, Kanada 



 

      Ž i j í  m e z i  n á m i   

 společně od 26. června 1954,   m a n ž e l é  E r t l o v i . 

 Jejich seznámení bylo vlastně vánoční. V roce 1952 se 
v Kolešovicích půlnoční mše nekonala. Proto  šla mládež       
společně na půlnoční do Kněževsi. A aby Irenka v pořádku došla 
domů, vyprovodil ji Bedřich až ke vrátkům. Pozvat ji na rande si 
ale netroufl, a proto mu napoprvé zprostředkovatele udělal    
kamarád J. Špatenka. Za rok se jim narodila první dcera. Dnes  
naprosto normální jev tehdy lidi udivoval. Svatba žádná. A tak 
se v červnu 1954 vzali. „Vdávala jsem se v kostýmku, 
s kloboučkem se závojem a kytku jsem měla z lilií. Oddali nás 
na MNV v Kolešovicích“, říká p.Ertlová. Bydleli společně jen 
krátce. V říjnu novomanžel musel nastoupit na základní          
vojenskou službu. Až do Písku. Shodou náhod se svým         
nejlepším   kamarádem Špatenkou.  Manželka dostávala od státu 
400 Kč měsíčně.“                                                        
Jak jste mohla vyžít se 400Kč ?           
 „Chodila jsem každodenně k rodičům, vařila jsem jim a obě jsme se u nich najedly. Rodiče měli       

hospodářství, dostávala jsem mléko, máslo, vajíčka.   Po manželově návratu z vojny jsme si koupili malý    

domek, který jsme opravili. Bedřich začal pracovat na jatkách v Rakovníku, kde pracoval až do důchodu.“                         

A hádali jste se mezi sebou?           
 „Jen kvůli drobnostem jsme se dohadovali, ale žádné drama to nikdy nebylo. “                  
Vzpomínáte na hezké chvilky?           
 „No jistě, chodili jsme rádi tancovat, nevynechali jsme ani jeden bál.   A že jich v Kolešovicích         

bývalo! A narození dcer ,Věry, Ireny a Romany, později narození vnoučat, kterých máme pět a dvou           

pravnoučat.“                                                                                                                     

Měli jste společné zájmy?           
 „Společné ne, Bedřich je od r. 1958 v mysliveckém sdružení, staral se v zimě o zvěř, chodil na hony. 

Měl celkem 14 loveckých psů, německých krátkosrstých ohařů. A protože je řezník chodil rád dělat zabiječky, 

nejen v Kolešovicích. Je také i velkým fotbalovým fanouškem. Já ráda čtu, luštím křížovky, vyšívala a         

háčkovala jsem, starám se o zahrádku. Většinu volného času jsem věnovala rodině. Na společné dovolené jsme 

byli jen jednou, to když jsem odcházela do důchodu, dostala jsem od školy, kde jsem tehdy pracovala,          

rekreační poukaz“.  Dnes žijí Ertlovi sami. „Na většinu prací ještě vystačíme. Na větší práce přijedou  děti. A 

my pravidelně jezdíme k nim. Stále řídím a za celý život jsem neplatil ani jednou pokutu“ chlubí se  p. Ertl.                      

 Během našeho rozhovoru se občas zasnili, téměř spiklenecky se na sebe usmáli. Musím se přiznat, že jsem   přišla 
předem neohlášená a přesto se mi oba ochotně věnovali. Jejich vypravování bylo klidné, pohodové. Tak nějak jsem si       
představila celé jejich manželství. Být vě tšina takových, asi by se advokáti neuživili.                                      
A tak vám oběma za celou  redakci  nejen děkuji za rozhovor, ale i přeji  mnoho dalších bezstarostných společných let, pevné 
zdraví a spoustu drobných každodenních radostí. 

                                      T a k  d l o u h o  s p o l u ?  K l o b o u k  d o l ů  !             -   li   - 

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

V á n o č n í  j a r m a r k  

 Jarmark pořádá naše základní škola v tělocvičně již několik let po sobě, krátce před vánočními prázdninami. V uplynulém roce 

se uskutečnil již 17. prosince od 15.30 hodin. Rodiče a ostatní návštěvníky přivítala paní ředitelka školy PaedDr. Vladimíra 

Hartmannová, která všem přítomným popřála nejen hezký zážitek, ale také štěstí a zdraví do nadcházejícího roku. Děti se na 

vánoční jarmak každý rok pilně připravují minimálně tři měsíce před Vánocemi. Jarmarku, který je velmi oblíbený předcházelo 

vystoupení žáků prvního stupně. Jednotlivé třídy měly připraveny krátký program koled, vánočních písniček a své umění     

předvedly i zájmové kroužky. Celým vánočním vystoupením nás provázeli deváťáci v duchu zimního království pod vedením 

paní učitelky Jany Veselé. Na závěr vystoupily KK Rosničky s paní Annou Ryvolovou. Po kulturním vystoupení se otevřely 

stánky všech tříd a děti se pustily do prodeje svých výrobků. Jarmark se vydařil, přestože příprava dárků i vystoupení byla     

poznamenána velkou nemocností dětí.  

                                                                                                                                   J. Poděbradská 



 

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

              
S o u t ě ž  „ C e s t a  o d p a d u “  
V listopadu 2009 byla vyhlášena ekologická soutěž pro žáky základních 
a středních škol Středočeského kraje pod názvem „Cesta   odpadu“.  
Úkolem bylo popsat nebo nakreslit, co se děje se tříděným odpadem po 
odvozu z kontejneru. Žáci přírodovědného kroužku  VI. a VIII. třídy 
zvolili kombinaci všech nabízených možností a vytvořili  zajímavou 
nástěnku. Jejich snaha byla oceněna  a zajímavá práce se umístila na 8. 
místě ze 74 přihlášených základních škol. Za velmi pěkné umístění žáci 
získali odměnu v podobě zajímavých dárků od společnosti EKO-KOM 
a.s. (pastelky, fixy, trička, lahve,  nafukovací lehátka).  
        
   Oceněná nástěnka. Gratulujeme !                        
             M. Zápalová, J. Poděbradská 

      
M i k u l á š  
V pátek 4.12.2009 dopoledne se začaly po škole ozývat  podezřelé zvuky, 
které nikoho nenechaly na pochybách, že do školy zavítal Mikuláš 
se svým doprovodem. Po škole se rojilo celé hejno čertů, nechyběli však 
ani krásní andělé. Zvláště ti nejmenší školáci se nemohli dočkat. 
Před návštěvou školy Mikuláš potěšil i děti v mateřské školce. Jak se 
na nebeskou bytost sluší, měl přehled o všech hodných žácích. Čerti se 
naopak vyzbrojili Knihou hříchů, do které celý rok zapisovali zlobivce. 
Ty si teď    hodlali odnést do pekla. 
Všechno však dobře dopadlo, z vyučování se děti odnášet nesmějí.     
Návštěva Mikuláše přinesla mnoho radosti a dobré nálady a stala se   
předzvěstí blížících se vánočních svátků. 
Tak, pane Mikuláši, děkujeme, a doufejme, že se sejdeme zase za rok.                                       
        
               M. Knappová 

V y s t o u p e n í  Z U Š  
Ve středu 11. listopadu jela III. a IV. třída do Klubu DDM v Rakovníku na vystoupení Základní umělecké školy. 
Žáci ZUŠky si připravili program se zimní a vánoční tématikou Rozbalujeme dárky.Předvedli nám vše, co se již naučili: hru 
na hudební nástroje, zpěv, recitaci, tanec i soutěže. Potleskem jsme ocenili vynikající výkony žáků. Strávili jsme příjemné    
dopoledne. 
                                                                                                                         K. Kolářová 
 
Z á p i s  d o  p r v n í  t ř í d y  
Budoucí prvňáčky přivítaly u vchodu základní školy 15.ledna 2010 pohádkové postavičky, které děti provedly po budově školy 
a doprovodily  je do první třídy. Děti prochází jednotlivými stanovišti a plní úkoly, kde prokazují co se již naučily a zda jsou 
připraveni do první třídy. Rodiče mohou využít malé občerstvení a sledovat počínání svých ratolestí. Po splnění všech úkolů si 
děti mohou vybrat z množství dárečků, které jim připravili starší kamarádi.  
 
Paní ředitelce PaedDr. V. Hartmannové jsem položila dvě otázky: 
Paní ředitelko, prvňáčků ubývá ve všech základních školách. Potýká se s malým počtem přihlašujících se dětí do první 
třídy také Vaše škola? 
I na naší škole se projevuje úbytek žáků. Přestože do první třídy by mělo ve školním roce 2010/2011 nastoupit 

devatenáct nových prvňáčků. 
Chtěla byste naším prostřednictvím něco vzkázat rodičům nastávajících školáků? 
Jsme plně organizovaná základní škola s devíti běžnými třídami a s dvěma speciálními třídami. Prvňáčkům 

nabízíme moderně vybavenou třídu, školní družinu před i po vyučování, zájmové kroužky v rámci školní       

družiny, školní stravování a kvalifikovaný učitelský sbor. Všichni žáci mohou plně využívat všechny odborné 

učebny, zvláště zajímavá je pro děti počítačová učebna. Po jarních prázdninách bude do kmenové učebny         

4. třídy  nainstalována výškově nastavitelná interaktivní tabule a tuto moderní učební pomůcku budou          

využívat hlavně žáci I. stupně. Na II. stupni již dvě interaktivní tabule máme. Stále se snažíme školu ve        

spolupráci se zřizovatelem modernizovat. 
                                                                                                                                 J. Poděbradská 
 
I N F O R M A C E z naší školy:                          

* zápis dětí do Mateřské školy v Kolešovicích pro školní rok 2010/2011 se uskuteční 16. února 2010 od 11.00 do 16.00 hodin  

* nové vybavení  - ve druhé polovině roku bude na 1. stupeň pořízena třetí interaktivní tabule s pojezdem, PC a dataprojektor 

                                                                                                                           



 

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

 

S p o r t o v n í  s o u t ě ž e  a  s k v ě l é  v ý s l e d k y  n a š i c h  s p o r t o v c ů   
 
V posledním čísle jsem vás informovala o úspěchu v „Rakovnickém sprintu“. V „Rakovnickém vytrvalci“, který se konal 21. 
října 2009 byli naši žáci ještě úspěšnější. Jiří Ritter a Marek Houška ve svých kategoriích zvítězili. Andrea Šejnová skončila 
na  třetím místě. 
                                                                                                                                              J. Poděbradská 
S t o l n í  t e n i s   

Poměrně úspěšný podzim mají za sebou mladí sportovci naší základní školy. Vše začala děvčata na turnaji ve stolním tenise, 
kde se ve složení Kristýna Kalíková, Denisa Číhařová a Kateřina Würzová umístila v okresním kole na druhém místě. Výbor-
ně hrající Kristýnu Kalíkovou doplnila Denisa Číhařová zlepšenou hrou, která slavila úspěch a získala tak pro družstvo tolik 
potřebné body. 

M a l á  k o p a n á  
 
Dalším turnajem byla malá kopaná, kde chlapci zabojovali a dokázali, že se v Kolešovicích tradičně hraje dobrá kopaná. 
Družstvo, které tvořili Michal Prepletaný, Ota Rudovský, Marek Houška, Jiří Herink, Jakub Procházka, Jakub Houška a     
David Haifler, se umístilo na krásném třetím místě. 
 
O r i o n  C u p  v e  f l o r b a l e  
 
Po halové kopané jsme se zúčastnili okresního kola Orion Cup 
ve florbale, kde jsme se zapojili dokonce se čtyřmi týmy.     Nejprve 
nastoupilo družstvo starších žáků a dokázalo napravit dojem z méně 
úspěšného MOA Cupu. Postoupilo ze skupiny do semifinálových 
bojů, nakonec po velmi dobrém výkonu skončili chlapci na krásném 
čtvrtém místě. Nejlepšími hráči byli Michal Prepletaný a Marek 
Houška. 
 
Po chlapcích nastoupila ke svým zápasům mladší děvčata a        
vybojovala pohár za úžasné třetí místo. Po nich ve strhujících      
bojích získala pohár dokonce za druhé místo děvčata starší. Těm 
přálo štěstí, když postupovala z druhého místa ve skupině 
do semifinále, dokázala i tento poslední cíl zdolat a vyhrát 
na nájezdy po nerozhodném boji 1 : 1 s Mutějovicemi. Ve finále se 
pak dívky utkaly s Novým Strašecím a už nedokázaly toto družstvo porazit. Ale druhé místo je moc a moc ceněné! Největší 
zásluhu na tomto umístění mají Kristýna Kalíková, Denisa Číhařová, Jana Bicanová, Kristýna Pouzarová a  samozřejmě    
výborná brankářka Alexandra Vicjanová. 
 
Poslední den se do florbalového klání zapojili mladší žáci. Ze skupiny postoupili z druhého místa a sehráli krásný zápas 
s 2. základní školou Rakovník, kde je vyřadili z dalšího boje až neúspěšné nájezdy po remíze 1 : 1. Poslední zápas sehráli 
o třetí místo a bohužel opět neúspěšně. Na chlapce tak zbylo pouze nepopulární čtvrté místo, i to však můžeme brát jako   
velmi úspěšné po zakončení celého Orion Cupu. Nejlepšími hráči mladších chlapců byli David Haifler, David Vaňha jako 
brankář, Zdeněk Hrouda, Filip Nezbeda a v neposlední řadě i Jan Kreissl. 
Doufám, že se nám jarní soutěže podaří alespoň tak dobře jako podzimní. 
                                                                                                                          
 
 
O k r e s n í  k o l o  v e  f l o r b a l u  4 .  a  5 . r o č n í k ů   
  

V tělocvičně 3. ZŠ v Rakovníku se uskutečnilo okresní kolo ve florbalu 4. a 5. ročníků. Naše družstvo ve složení David Bögi, 
Jiří Ritter, Roman Marek, Renata Hroudová, David Kolář, Antonín Jelen, David Kahát a Jan Houška se umístilo na velmi 
pěkném 3. místě a získalo tak pohár a diplom.      
                       L. Fukárek   

  G r a t u l u j e m e !                                                                                                                                                                                                                                      

 



 

J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .    

L I S T O P A D  

T EP L O TY V L I S TO P AD U [ ° C]  
SR Á ŽK Y V L I S TO P A DU 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2006 15,0 08.11.2006 - 3 2.11.2009 5,65 14,5 5,0 14.11.2006 

2007 5,0 06.11.2007   0 27.11.2007 2,1 38 11,0 08.11.2007 

2008 14,0 10.11.2008 - 4,5 18.11.2008 3,51 22 14,0 21.11.2008 

2009 14,5 17.11.2009 - 1 1.11.2009 5,69 42,5 15,0 03.11.2009 

P R O S I N E C   

T EP L O TY V PRO S I N CI  [ °C]  SR Á ŽK Y V P RO S IN C I  [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2006 14,0 05.12.2006 - 8,5 28.12.2006 2,82 20,5 10,5 10.12.2006 

2007 6,0 03.12.2007 - 5,0 19.12.2009 1,8 12 5,0 07.12.2007 

2008 9,0 22.12.2008 - 10,5 30.12.2008 0,64 38 18,5 13.12.2008 

2009 10,0 07.12.2009  - 18 19.12.2009 - 1,13 71 11,0 31.12.2009 

    
    
   

        

 

     

 

MÁTE PO RUCE KALENDÁŘ ? 

Český svaz chovatelů ZO Kolešovice zve 

spoluobčany na zimní výstavu drobného 

zvířectva  a okrasného ptactva, která se 

koná dne 13.2.2010 od 8 do 14 hodin ve 

výstavním areálu organizace. Výstava je 

prodejní.  Občerstvení zajištěno! 

ČSŽ Kolešovice pořádá dne 27.března 2010 
od 20 hodin country zábavu. K  tanci a 

poslechu hraje kapela „Hon na medvídka“. 
Vstupné: 50,- Kč. Srdečně zvou  

pořadatelé !!  

Český svaz žen Kolešovice pořádá dne 

7.února 2010 od  14,30 hodin         

MAŠKARNÍ   PRO DĚTI .                            

K tanci a poslechu hraje p. Jiří Ladra.  

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice srdečně 

zve na 

HASIČSKÝ  PLES   
pořádaný dne 13. února 2010 od 20,00 hodin 

v místním pohostinství. 

K tanci a poslechu hraje: Rotace 

Vstupné: 70,- Kč 

Na návštěvníky čeká bohatá tombola. 



 

Jan Pavl ík  
Františka Černá  

Černá Ludmila 

Folber Josef  

Lenoch Mikuláš    

    
  Jiří Slabý 

 Valent ina Lišková  

 Katar ina Folbrová   

 Marie Matějková  

Anna Podolková  

Jaroslava Herinková  
     

Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.             
 Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů.  

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a   

tisk Kolešovické  l i s tyKolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       
Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             
Adresa pro zasí l ání  př í spěv ků  a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka  př í š t ího č í s l a : 18. 03. 2010 

D A L Š Í  P Ř Í S P Ě V K Y  

⇒ Touto cestou bychom chtěli poděkovat za rychlou pomoc pro našeho syna Davida, který v létě zapadl do stohu na konci    
Kolešovic. Moc děkujeme všem, kdo se této záchrany zúčastnili. 

                                                                                 Krásný nový rok 2010, manželé  Bögiovi  

⇒ V minulých číslech KL jsme vás informovali o možnosti vyvážení odpadních žump. Jen někteří tuto možnost využili. 
Pokud máte čističku nebo suchý záchod a neperete a nemyjete se, pak se vás  pochopitelně tato služba netýká. Že by ti 
ostatní měli septiky tak objemné, že vyvážet nemusejí nebo vypouštějí odpady do kanalizace na povrchovou vodu, tedy 
do  potoka ???           

⇒ V současné době si můžete v kanceláři OÚ Kolešovice zakoupit novou sadu pohlednic ( 2x Kolešovice, 1x Heřmanov a 
1x Zderaz)  za jednotnou cenu  5,- Kč / 1 pohlednice.  

  

St a t i s t i ka  s po le če n s ké  kr o n i ky  K o le šo v ic  za  ro k  2 0 0 9  

 Počet uzavřených sňatků v Kolešovicích: 0   /   Počet nových občánků:   11 /  Počet úmrtí občanů Kolešovic: 6               

              Počet nově přihlášených: 17  /   Počet odhlášených občanů: 17  

 

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok , Vaše KL  

    Významného životního jubilea se v měsících leden a       
 únor 2010 dožívají tito naši spoluobčané.                                
Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                                

      Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.                            
Dne 20. prosince 2009 se narodila  T e r e z a  Š e b k o v á .         
                        Tereze  přejeme krásný a spokojený život.                                      
              Šťastným rodičům blahopřejeme !  


